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PÖYTÄKIRJA 

2024–2027 Ilmastopaneelin 8. kokous  

Aika: 15.11.2024 klo 10–16  
Paikka: Helsingin yliopiston päärakennus, Johan Ludvig Runeberg; 2089, Unioninkatu 34, Helsinki. 
Paikalla: 
Panelistit: Lassi Ahlvik, Antti Arasto (pj. alkuosan), Kati Koponen, Hannele Korhonen, Kati Kulovesi, Jarek 
Kurnitski, Heikki Lehtonen, Raisa Mäkipää (pj. loppuosan), Sampo Soimakallio, Risto Soukka, Anne 
Toppinen Lisäksi etäyhteydellä: Jaana Halonen ja Heikki Liimatainen 
Sihteeristö: Maria Karttunen, Sally Weaver. Lisäksi etäyhteydellä: Marianne Leino 
Ministeriöyhdyshenkilöt: Saara Jääskeläinen (LVM), Carola Hautamäki (OM), Katja Tuokko (TEM), Sara 
Hellemaa (VM). Lisäksi etäyhteydellä:  Tia-Maria Virtanen (MMM), Atro Andersson (VM), Susanna Perko 
(VNK).  
Vierailijat: Markku Ollikainen (HY) ja Aleksi Lehtonen (Luke) kohdassa 8. 
 

1. Kokouksen avaus ja osallistujien toteaminen 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 10.04. 

Todettiin kokouksen osallistujat. 

Puheenjohtajana toimii Arasto kohdat 1–7 ja Mäkipää kohdat 8–12. 

2. Asialistan hyväksyminen työjärjestykseksi 

 

Asialista hyväksyttiin työjärjestykseksi. 

 

3. Ministeriöiden kuulumiset 

 

Kuultiin ministeriöiden kuulumisia LVM:stä, MMM:stä, OM:stä, TEM:stä, VM:stä, LVM:stä, VNK:sta.  

Kuultiin päivityksiä muun muassa metsien kasvun ja hiilinielujen vahvistamisen toimenpidepaketin sekä 

KAISUn, teollisuuspoliittisen strategian sekä liikenteen verotuksen uudistamisen valmisteluista sekä Suomen 

RRF-maksatuspyynnöstä. 

Käytiin keskustelua. 

4. Sihteeristön budjetti 2025   

 

Weaver esitteli sanallisesti budjettia. Ehdotettiin, että puheenjohtajisto hyväksyisi ensi vuoden sihteeristön 

budjetin. Päätettiin edetä ehdotuksen mukaan. 

 

5. Tilannekatsaus   

Karttunen kertoi POLKU-raportin julkaisun vastaanotosta ja sidosryhmätapaamisista.  

Mäkipää kertoi ennallistamistyöpajasta, josta tulossa kooste kommenteille Suomalaiselta Tiedeakatemialta.   

6. COP 29 -tilannepäivitys 
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Kuultiin Kuloveden päivitys käynnissä olevasta COP 29 -ilmastokokouksesta. 

Käytiin keskustelua. 

7. Työohjelma 2025 

Leino esitteli luonnosta työohjelmasta vuodelle 2025. 

Käytiin keskustelua. 

Pidettiin kokoustauko ajassa 11:30. 

Jatkettiin kokousta ajassa 12:30. 

8.   Hankkeiden tilannekatsaukset   

 

i. Monimetsä   

 

Markku Ollikainen esitteli Ilmastopaneelin edelliseltä toimikaudelta kesken jäänyttä Monimetsä-hanketta, jonka 

ytimessä on skenaariotarkastelu metsien hyödyntämisen, ilmastotavoitteiden ja monimuotoisuuden suojelun 

yhteensovittamisesta. Hanke on yhteinen Luontopaneelin kanssa. Käytiin keskustelua. 

 

ii. MetsäSken2050   

 

Aleksi Lehtonen Lukesta esitteli hankkeen tilannetta ja alustavia tuloksia. Käytiin keskustelua. 

Päätettiin, että hankeen tilannetta esitellään ensi vuonna uudestaan. Hankkeesta kiinnostuneet panelistit 

voivat olla yhteydessä tekijäryhmään. 

 

9. Uudet hankeideat 

 

i. Maatalous-hankeaihion esittely 

 

Lehtonen esitteli hankeidean motivaation, mahdollisen toteutuksen, tekijät ja alustavaa aikataulua. Kehotettiin 

Lehtosta toimittamaan hankesuunnitelma puheenjohtajiston käsittelyyn, jolloin valmis hankesuunnitelma 

voitaisiin tuoda 18.12. Ilmastopaneelin kokouksen käsittelyyn. 

 

ii. Kansalaisia koskeva hanke 

 

Toppinen esitteli hankeideaa, jota oli viime keskustelujen perusteella vielä muokattu. 

Puheenjohtajisto oli käsitellyt hankesuunnitelmaa viime kokouksessa ja toivoi vielä suunnitelman 

työstämistä. 

Pidettiin kokoustauko ajassa 14:32-14:40. 

Käytiin keskustelua. Todettiin, että hankeideaan saatiin keskustelussa vielä paljon evästystä ja lopullinen 

hankesuunnitelma tuodaan joulukuun kokouksen käsittelyyn. 

iii. Muut hankeaihiot 

Arasto esitteli ajatusta ilmastopolitiikan perusteluita kattavavasta Ilmastopaneelin työstä. Käytiin keskustelua. 

Idea sai kannatusta. 

Arasto esitteli ideaa mahdolliseksi metsäbiotalouden tiedepaneelin kanssa tehtäväksi yhteistyöksi. Ideasta 

keskusteltiin ja myös tämä idea sai kannatusta. 
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10. Muut asiat 

Seuraava kokous pidetään ke 18.12. klo 10–16 (HY:n päärakennus, huone U4072). 

11. Paneelin sisäiset asiat 

 

Keskusteltiin paneelin sisäisissä asioissa muun muassa paneelin verkkosivuille tuotettavasta usein kysytyt 

kysymykset -osiosta. 

 

 

12. Kokouksen päätös 

 

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 16:02. 
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